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Datuk Wee Jeck Seng [ Tanjong Piai ] minta MENTERI DALAM NEGERI 

menyatakan apakah langkah-langkah yang telah diambil supaya seorang 

Pegawai Penyiasat (jenayah) Polis DiRaja Malaysia boleh ditempatkan di 

setiap balai polis supaya tindakan penyiasatan khasnya yang melibatkan 

jenayah dapat dibuat dengan segera dalam tempoh masa yang lebih wajar 

berbanding sekarang yang melibatkan masa menunggu yang terlalu lama 

hingga menjadi rungutan awam. 



JAWAPAN: 

Tuan Yang di-Pertua, 

Berdasarkan waran perjawatan terkini, jumlah keseluruhan pegawai 

penyiasat adalah seramai 2,625 perjawatan yang diseleraskan hanya 

di peringkat lbu Pejabat Polis Daerah sahaja. Cadangan untuk 

menempatkan pegawai penyiasat dan penolong pegawai penyiasat di 

semua balai merupakan cadangan yang baik selaras dengan iktizam 

PDRM untuk memberikan delivery system dan respone time yang 

terbaik dan pantas bagi setiap kes yang dilaporkan. Walau 

bagaimanapun cadangan tersebut perlu diperhalusi kerana memberi 

kesan sampingan dan impilkasi kewangan yang besar dari segi 

pertambahan perjawatan dan keperluan logistik. Masalah lain yang 

mungkin timbul adalah dari segi pegawasan kepada kualiti 

penyiasatan yang mana tidak semua pegawai penyiasat kanan (SIO) 

boleh ditempatkan di semua balai polis. 

Walau bagaimanapun, pihak polis akan mengkaji untuk melaksanakan 

penambahbaikan ini untuk memenuhi kehendak masyarakat, dengan 

melaksanakannya di daerah terpilih sebagai projek perintis untuk 

mendapatkan maklum balas keberkesanannya sebelum keputusan 

muktamad dapat diberikan. 
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Puan Teresa Kok Suh Sim [ Seputeh ] minta MENTERI DALAM 

NEGERI menyatakan langkah yang akan diambil oleh Kerajaan untuk 

mempertingkatkan kedudukan Malaysia dalam lndeks Kebebasan 

Akhbar Dunia selepas Malaysia yang telah jatuh ke tingkat ke -147, 

iaitu tahap yang paling rendah di dalam sejarah. Apakah Kerajaan 

akan melarang parti politik daripada mengawal syarikat media. 



JAWAPAN: 

Tuan Yang di-Pertua, 

Kementerian Dalam Negeri sememangnya mengamalkan dasar 

terbuka, liberal dan bertanggungjawab bagi menjamin 

kebebasan dan liberalisasi akhbar di negara ini sejajar dengan 

prinsip-prinsip demokrasi dan struktur masyarakat Malaysia 

yang majmuk. 

Perkara 1 0(1 )(a) Perlembagaan Persekutuan memberi 

kebebasan kepada rakyat Malaysia untuk bersuara dan 

mengeluarkan pendapat, termasuk kebebasan akhbar. Semua 

individu termasuk kumpulan minoriti mempunyai hak terhadap 

kebebasan bersuara, tetapi hak ini sewajarnya diseimbangi 

dengan hak majoriti rakyat keseluruhannya. Memandangkan 

Malaysia adalah sebuah negara yang berbilang kaum, agama 

dan budaya dan masing-masing mempunyai sensitiviti yang 

tersendiri, maka hak individu ini sewajarnya diiringi dengan 

tanggungjawab bagi memastikan tidak timbul kekacauan dan 

gangguan keselamatan sehingga menimbulkan ketidakstabilan 

politik, sosial dan ekonomi. 

Kementerian mempunyai tanggungjawab bagi memastikan 

media cetak tidak mengandungi unsur-unsur yang boleh 

memudaratkan ketenteraman awam, mengancam keselamatan 

negara dan menggugat kesejahteraan rakyat. Kita perlu sedar 



bahawa sekiranya kriteria atau ukuran yang digunapakai adalah 

berdasarkan kebebasan mutlak yang wujud di negara Barat, 

maka ianya adalah bercanggah dengan sistem nilai dan budaya 

masyarakat negara ini. 

Petunjuk-petunjuk yang telah digunakan untuk mengukur atau 

menilai sama ada sesebuah negara itu mengamalkan kebebasan 

akhbar (media) oleh Reporters Without Borders adalah tidak adil 

dan tepat serta tidak merujuk kepada situasi sebenar di negara 

ini. Analisis telah dibuat dengan merujuk kes-kes yang tidak 

tepat dan tanpa maklumat yang menyeluruh. Kewujudan 

perundangan tidak bermakna Kerajaan mengekang kebebasan 

akhbar tetapi hanyalah sebagai satu mekanisme untuk 

memantau kandungan media agar tidak memudaratkan 

ketenteraman awam, kesejahteraan rakyat dan keselamatan 

negara. 

Kerajaan akan terus memegang prinsip bahawa wartawan 

mahupun pengamal media bebas menulis dan melaporkan 

berita, tetapi perlulah mempunyai tahap kebertanggungjawaban 

yang tinggi, beretika dan bersikap objektif. Mereka tidak 

seharusnya membelakangkan kepentingan masyarakat, rakyat 

dan negara, serta atau mengganggu-gugat perpaduan, 

kesejahteraan masyarakat dan keselamatan negara. 

Beberapa cadangan penambahbaikan terhadap Akta Mesin 

Cetak dan Penerbitan 1984 (Pindaan 2012), terutamanya yang 



melibatkan elemen right to be heard sebelum keputusan untuk 

menggantung atau membatalkan lesen atau permit penerbitan 

telah dilaksanakan. Pindaan ini juga melibatkan pemberian 

Lesen Mesin Cetak dan Permit Penerbitan secara "one-off'' dan 

pemegang lesen dan permit tidak perlu memperbaharui lesen 

dan permit mereka secara tahunan. Di samping itu, pihak yang 

tidak berpuashati terhadap keputusan Menteri bagi menolak, 

menggantung dan membatal lesen mesin cetak dan permit 

penerbitan boleh dibentangkan ke mahkamah untuk semakan 

kehakiman. Hasilnya cadangan pindaan telah diluluskan oleh 

Parlimen dan dikuatkuasakan pada 2012. 

Kementerian Dalam Negeri dan Jabatan Peguam Negara turut 

mengkaji dan meneliti bagi penubuhan suatu badan penapisan 

kendiri (self regulatory) iaitu Majlis Media yang akan 

mengawalselia laporan berita di kalangan pengamal media tanpa 

campur tangan daripada Kerajaan. Walau bagaimanapun, 

sehingga kini pihak pengamal media tidak mengemukakan apa

apa cadangan balas selepas perbincangan (engagement) 

diadakan pada tahun 2012. 
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SOALAN N0.46 

Tuan Wilson Ugak Kumbong [ Hulu Rajang ] 

minta MENTERI PERT AN IAN DAN INDUSTRI 

ASAS TANI menyatakan adakah terdapat 

perancangan oleh Kementerian bagi mewujudkan 

sebuah stesen pertanian di Long Busang dan projek 

ternakan ikan air tawar dalam sangkar di kawasan 

Empangan Bakun bagi membantu penduduk 

setempat menambah pendapatan sekaligus 

memajukan industri pertanian. 

Tuan Yang Dipertua, 

Pihak Jabatan Pertanian Sarawak sememangnya mempunyai perancangan untuk 

membangunkan sebuah stesen pertanian di Long Busang dalam Rancangan 

Malaysia Kesebelas (RMKe-11 ). 

Jabatan Pertanian Sarawak juga telah merancang untuk melaksanakan program 

pembangunan akuakultur di kawasan Empangan Bakun bermula pada tahun 2015 

setelah mengambil kira penstabilan ekosistem yang mampan memandangkan 

empangan ini baru sahaja ditenggelami air pada tahun 2011 . Bagi tempoh 2014 

hingga 2015, Kerajaan telah memperuntukkan sejumlah RM3.9 juta untuk kerja-kerja 

penyediaan Kajian Pelan Pembangunan, Kajian lmpak Alam Sekitar dan survei 

persempadanan serta infrastruktur asas seperti jalan, jeti, bekalan eletrik dan air. 

Melalui program ini, Kerajaan berharap agar usaha ini dapat menarik minat pihak 

swasta untuk melabur dan menjadi syarikat peneraju kepada pengusaha-pengusaha 

akuakultur tempatan. 


